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Protokół 
z posiedzenia Komisji Rewizyjnej 

w dniu 16 grudnia 2009r. 
 
 
Posiedzenie rozpoczęła Przewodnicząca Komisji Pani Halina Michalak – Szczepaniak o godz. 
9.15. W posiedzeniu udział wzięli następujący Członkowie Komisji: 

Pani Krystyna Kotecka  
Pan Tadeusz Lamel 
Pani Halina Michalak – Szczepaniak 
Pani Elżbieta Sznajder 

 
      Oraz: 

Zastępca Wójta / Sekretarz Gminy - Genowefa Przepióra 
Skarbnik Gminy  - Mirosława Nowak 
Kierownik referatu infrastruktury komunalnej i budownictwa - Barbara Błoch 
Podinspektor ds. wymiaru podatków - Irena Plebanek - Pawlak 
Podinspektor ds. księgowości podatkowej - Aleksandra Sołtysiak 
Podinspektor ds. obsługi rady i promocji gminy -Małgorzata Smytry 
 

Pani Przewodnicząca poinformowała, że tematem  posiedzenia jest Kontrola realizacji 
uchwał od listopada 2008 r. do listopada 2009 r. oraz poprosiła pracowników Urzędu 
Gminy o ich szczegółowe przedstawienie.  Radni otrzymali od Pani Sekretarz wydruk 
podjętych uchwał (od 13.11.2008 do 26.11.2009) wraz ze wskazaniem dat ich opublikowania 
w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego jeśli taka publikacja była 
wymagana. 
W pierwszej kolejności Pani Barbara Błoch powiedziała, że Uchwała nr XXIV/179/2008 w 
sprawie wyrażenia zgody na nabycie udziału w nieruchomości dotyczyła  nabycia działki w 
Nagradowicach w marcu 2009r.  
Pani Sekretarz poinformowała w nawiązaniu do Uchwały nr XXIV/180/2008 w sprawie 
przyjęcia Programu współpracy Gminy Kleszczewo z organizacjami pozarządowymi oraz 
innymi podmiotami w 2009r., iż zostały ogłoszone konkursy przez Wójta Gminy, a 
przygotowana oferta poddana ocenie merytorycznej. Zawarto umowę pomiędzy Gminą, a  
podmiotem.  
Radna Sznajder zapytała czy ogłaszane konkursy są maksymalnie otwarte i czy uwzględniane 
są  wszystkie podmioty z zewnątrz. Pani Skarbnik odpowiedziała, że nie ma ograniczeń i w 
konkursach udział może wziąć każdy również z poza Gminy Kleszczewo. Pani Sekretarz 
dodała, że ograniczenia mogą wynikać jedynie z ustawy, która reguluje kto może 
uczestniczyć w konkursach. Pani Sznajder poprosiła Panią Skarbnik o przedłożenie do 
wglądu członkom komisji materiałów z rozpisanych konkursów.   
Dalej Pani Irena Plebanek-Pawlak przedstawiła realizację uchwał o tematyce podatkowej.  

• Uchwała nr XXIV/181/2008 13.11.2008r. dotyczyła obniżenia średniej ceny skupu 
jednego kwintala żyta, przyjmowanej jako podstawę obliczania podatku rolnego na 
obszarze gminy. Obniżona została średnia cena skupu jednego kwintala do wysokości 
41,49 zł przyjmowaną jako podstawę obliczania podatku rolnego na obszarze gminy w 
2009 r. Maksymalna cena skupu jednego kwintala żyta wynosi 55,80 zł. 
Pani Plebanek –Pawlak powiedziała, że skutkiem obniżenia podatku rolnego za okres 
01.10.2009-30.11.2009 od osób fizycznych są następujące kwoty: 
Miesiąc październik  16.905,84 zł 
Miesiąc listopad 16.907,80 zł 
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Razem: 33.813,64 
Skutkiem obniżenia podatku rolnego od osób fizycznych podzielonego na kwartały 
wyrażają kwoty: 
I kwartał 50.727,75 zł 
II kwartał 50.705,07 zł 
III kwartał 50.711,22 zł 
Razem: 152.139,00 zł 
Skutkiem obniżenia podatku rolnego za okres 01.10.2009-30.11.2009 od osób prawnych 
są następujące kwoty: 
Miesiąc październik  6.622.38 zł 
Miesiąc listopad 6.622.38 zł 
Razem: 13.244,76 
Skutkiem obniżenia podatku rolnego od osób prawnych podzielonego na kwartały 
wyrażają kwoty: 
I kwartał 19.867,15 zł 
II kwartał 19.876,20 zł 
III kwartał 19.873,18 zł 
Razem: 59.616,53 zł 

• Uchwała nr XXIV/182/2008 13.11.2008r.  dotyczyła  ustalenia wysokości stawek podatku 
od nieruchomości. 
Skutkiem obniżenia stawek podatku od nieruchomości od osób fizycznych za okres 
01.10.2009-30.11.2009 są następujące kwoty: 
Miesiąc październik 13.271.53 zł 
Miesiąc listopad 13.302,07 zł 
Razem: 26.573,60 
Skutkiem obniżenia podatku od nieruchomości od osób fizycznych podzielonego na 
kwartały wyrażają kwoty: 
I kwartał 38.497,18 
II kwartał 38.801,64 zł 
III kwartał 39.355,55zł 
Razem: 116.654,37 
Skutkiem obniżenia podatku od nieruchomości od osób prawnych za okres 01.10.2009-
30.11.2009 są następujące kwoty: 
Miesiąc październik 2.461,02 zł 
Miesiąc listopad 2.461,02 zł 
Razem: 4.922,03 zł 
Skutkiem obniżenia podatku od nieruchomościom osób prawnych podzielonego na 
kwartały wyrażają kwoty: 
I kwartał 7.377,42 
II kwartał 7.383,06 
III kwartał 7.383,06 
Razem: 22.143,54 

W dalszej kolejności Pani Aleksandra Sołtysiak powiedziała w nawiązaniu do Uchwały nr 
XXIV/183/2008 13.11.2008r. w sprawie  ustalenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych, że skutkiem zmiany stawki są następujące kwoty: 
od osób fizycznych: 
Dochód wg stawek z uchwały 120.363,00 zł 
Dochód wg stawek urzędowych 188.482,18 zł 
Różnica: 68.119,18 zł 
od osób prawnych: 
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Dochód wg stawek z uchwały 56.703,00 zł 
Dochód wg stawek urzędowych 85.186,05 zł 
Różnica: 28.483,05 zł 
Pani Sekretarz powiedziała, że Uchwałą Nr  XXIV/184/2008  ustalono wysokość opłaty 
targowej, a Uchwałą nr XXIV/185/2008 uregulowano sprawy inkasa podatków. Wszystkie 
uchwały uznane zostały przez Regionalną Izbę Obrachunkową w Poznaniu za zgodne z 
prawem. 
Na prośbę Przewodniczącej Komisji Pani Sołtysiak podała kwoty zebranego podatku przez 
Sołtysów gminy Kleszczewo z podziałem na kwartały: 
I Kwartał 111.622,54 zł 
II kwartał 86.915,50 zł  
III kwartał 85.937,00 zł 
IV kwartał 81.351,78 zł 
Razem: 365.826,82 zł 
Pani Sołtysiak powiedziała, że zgodnie z uchwałą prowizja dla Sołtysów wynosi 2,5% dając  
kwotę liczoną od kwoty wszystkich kwartałów o wartości 9.150,00 zł. Natomiast zebrany 
podatek przez Sołtysów stanowi 33,48% całości wpływających podatków od osób 
fizycznych. 
Pani Sekretarz poinformowała, że Uchwałą Nr XXIV/186/2008  ustalono plan sieci 
przedszkoli prowadzonych przez Gminę Kleszczewo. Uchwała przekazana została 
Kierownikowi Referatu Oświaty oraz Dyrektorom Zespołów Szkół. 
W kwestii uchwały nr XXV/187/2008 w sprawie ustalenia cen i opłat za korzystanie ze 
środków komunikacji gminnej Pani Sekretarz powiedziała, że został wprowadzony bilet o 
wartości 1 zł, z którego obecnie Radni wycofują się ze względu na małe zainteresowanie 
pasażerów.  Pani Sekretarz powiedziała, że Uchwałą nr XXV/188/2008 podjęto decyzję  
utworzenia związku między gminnego pod nazwą „Gospodarka Odpadami Aglomeracji 
Poznańskiej”, a Uchwałą nr XXV/189/2008 przyjęto statut związku międzygminnego, który 
został zmieniony i zawarty w nowej Uchwale nr XXXIII/237/2009. Natomiast Uchwałą Nr 
XXV/190/2008 uchwalono plan pracy Rady Gminy na I półrocze 2009r. 
Następnie Pani Skarbnik omówiła Uchwałę nr XXV/191/2008 dotyczącej uchylenia uchwały 
w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej na budowę ulic w Tulcach. Pani Skarbnik 
dodała, że została zmieniona kwota i zmiana ta zawarta jest w uchwale nr XXXV/251/2009. 
Pani Sekretarz poinformowała członków Komisji, że w sprawie uchwał dotyczących zmian w 
budżecie przedstawi szerzej Pani Skarbnik w końcowej części analizowania wszystkich 
uchwał.  
Pani Sekretarz powiedziała, że: 
- Uchwałą Nr XXV/193/2008 upoważniono Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej do 
podejmowania działań wobec dłużników alimentacyjnych. 
- Uchwały o nr XXV/194/2008, XXVI/202/2008, XXVIII/212/2009, XXVIII/213/2009 
dotyczyły procedury zmiany granic Gminy Kleszczewo wraz z prawid łowym 
sformułowaniem wniosku. W efekcie końcowym wniosek skierowany do MSWiA został 
negatywnie zaopiniowany (dotyczy ostatniej  Uchwały nr  XXVIII/213/2009). Pani Sznajder 
stwierdziła, że działanie to nie miało głębszego uzasadnienia i należy najpierw dokonać 
ugody z Kostrzynem, aby dalsze działania miały sens. Pani Sekretarz odpowiedziała, że nawet 
jeśli wniosek został zaopiniowany negatywnie to nie znaczy, że w przyszłym roku nie można 
ponownie uruchomić procedury. Pani Sekretarz dodała, że duże miasta są coraz bardziej 
ekspansywne pod względem gruntów i należy brać w obronę małe gminy.  
- Uchwałą Nr XXVI/196/2008 przyjęto gminny program profilaktyki i rozwiązywania 
problemów alkoholowych na 2009. 
- Uchwałą Nr XXVI/199/2008 ustalono wynagrodzenie dla Wójta Gminy.  
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- Uchwałą Nr XXVI/200/2008 ustalono najniższe wynagrodzenie zasadnicze w I kategorii 
zaszeregowania oraz wartości jednego punktu dla potrzeb sporządzenia miesięcznych stawek 
wynagrodzenia pracowników zatrudnionych w jednostkach organizacyjnych gminy. 
Pani Sznajder zapytała czy nie należy uruchomić dodatkowych kursów weekendowych. 
Pytanie dotyczyło  Uchwały nr XXVI/201/2008  mówiącej o porozumieniu międzygminnego 
z Gminą Swarzędz w zakresie lokalnego transportu zbiorowego. Pani Sekretarz 
odpowiedziała, że gmina nie otrzymała pisma w tej sprawie. Poziom korzystających z 
komunikacji nie zwiększył się do roku poprzedniego. Gmina Swarzędz ma obowiązek 
przedstawienia kosztów transportowych. Pani Sekretarz dodała, że  porozumienie podpisane 
zostało w dniu 08 stycznia 2009r. i opublikowane w Dzienniku Urzędowym. 
Pani Halina Michalak – Szczepaniak w nawiązaniu do Uchwały nr XXVI/203/2008 zapytała 
czy gmina otrzyma opracowanie dotyczące pomocy finansowej dla miasta Poznań, ponieważ 
pozostaje jeszcze realizacja lat 2010 i 2011. Pani Sekretarz odpowiedziała, że pomoc 
finansowa jest przeznaczona na badania dotyczące funkcjonowania i kierunków rozwoju 
poznańskiego obszaru metropolitalnego oraz, że powstało Centrum Badań Metropolitalnych 
odpowiedzialne za opracowania. 
Następnie Pani Sekretarz powiedziała, że: 
-  Uchwałą nr XXVI/204/2008 uznano za niezasadną skargę Pani Beaty Kalinowskiej. Mimo 
to skarżąca otrzymała dodatkową pomoc psychologa, pomoc materialną i jest w stałym 
kontakcie z OPS.  
- Uchwała nr XXVII/205/2009 dotyczy zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 
2009r. oraz, że  Członkowie tej Komisji sami opiniują jej realizację. 
- Uchwałą nr XXVII/206/2009 ustalone zostały wysokości diet dla radnych. 
- Uchwałą nr XXVII/207/2009 ustalone zostały wysokości diet dla sołtysów. 
- Uchwałą nr XXVII/209/2008 udzielono upoważnienia Kierownikowi Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Kleszczewie do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu 
administracji publicznej przewidzianych w ustawie o pomocy osobom uprawnionym do 
alimentów. Uchwała uznana została przez organ nadzoru za zgodną z prawem i opublikowana 
w Dzienniku Urzędowym oraz przekazana do realizacji Kierownikowi OPS w Kleszczewie. 
- Uchwały o  nr XXVIII/210/2009  i nr XXVIII/211/2009 dotyczyły zatwierdzenia taryfy za 
zbiorowe zaopatrzenie w wodę i za zbiorowe odprowadzanie ścieków. Pani Sekretarz 
wyjaśniła, że taryfy są co roku weryfikowane. Uchwały podane zostały do publicznej 
wiadomości oraz przekazane do realizacji i zaopiniowania Kierownikowi Zakładu 
Komunalnego w Kleszczewie. 
Pani Barbara Błoch powiedziała, że w Uchwale o nr:  
- XXVIII/214/2009 wyrażono zgodę na zniesienie współwłasności nieruchomości położonej 
w miejscowości Tulce. Obecnie dokumenty są u notariusza. 
- XXVIII/215/2009 wyrażono zgodę na nabycie na rzecz Gminy Kleszczewo nieruchomości 
Skarbu Państwa ( działka w Gowarzewie). Kompletowana jest dokumentacja w celu 
wystąpienia z wnioskiem do Wojewody Wielkopolskiego.  
Pani Sekretarz omówiła kolejne uchwały: 
- Uchwałą nr XXVIII/216/2008 dokonano zmiany uchwały w sprawie utworzenia obwodów 
głosowania na obszarze Gminy Kleszczewo. Uchwała przekazana została Komisarzowi 
Wyborczemu w Poznaniu oraz Wojewodzie Wielkopolskiemu. 
- Uchwałą XXVIII/219/2008 udzielono pomocy Powiatowi Poznańskiemu na realizację 
programu zdrowotnego w zakresie profilaktyki raka szyjki macicy dla dziewcząt urodzonych 
w 1996r. Uchwała przekazana została do Starostwa Powiatowego w Poznaniu. Obecnie 
odbyło się drugie z trzech szczepień. Informacja o ostatnim szczepieniu będzie podana do 
publicznej wiadomości. 
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- Uchwałą Nr XXIX/221/2009 ustalono Regulamin wynagradzania nauczycieli zatrudnionych 
w Zespołach Szkół prowadzonych przez Gminę Kleszczewo, który przesłany został do 
Wydziału Nadzoru Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w celu oceny zgodności z 
prawem. Uchwała przekazana została do publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Wielkopolskiego oraz Dyrektorom Zespołów Szkół do technicznego zastosowania. 
W dalszej kolejności Pani Skarbnik powiedziała, że: 
- Uchwałą nr XXIX/223/2009 ustalono stawkę dotacji przedmiotowej dla Zakładu 
Komunalnego w Kleszczewie do opłat za ścieki wprowadzane do zbiorowych urządzeń 
kanalizacyjnych.  
- Uchwałą nr XXIX/224/2009 ustalono stawkę dotacji przedmiotowej dla Zakładu 
Komunalnego w Kleszczewie do cen biletów komunikacji autobusowej. 
Pani Barbara Błoch poinformowała, że: 
- Uchwałą nr XXX/225/2009 wyrażono zgodę na nabycie na własność Gminy Kleszczewo 
nieruchomości położonych w miejscowości Tulce. Nieruchomości zostały zatwierdzone 
aktem notarialnym. 
- Uchwałą nr XXX/226/2009 dokonano zmiany uchwały Nr XIX/104/2004 Rady Gminy w 
Kleszczewie z dnia 27 maja 2004 r. w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za 
zajmowanie pasa dróg gminnych, dla których zarządcą jest Gmina Kleszczewo na cele 
niezwiązane z potrzebami zarządzania drogami lub potrzebami ruchu. Uchwała została 
opublikowana  w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego. 
Następnie Pani Sekretarz powiedziała w nawiązaniu do kolejnej Uchwały nr XXX/227/2009 
w sprawie nabycia na własność Gminy Kleszczewo infrastrukturę techniczną obejmującą 
infrastrukturę drogową i infrastrukturę wodnokanalizacyjną, że rozliczenie finansowe Gminy 
z  Syndykiem zostało podzielone na okres 2 lat. Pierwsza rata została uregulowana do 
30.06.2009, natomiast spłata drugiej raty uwzględniona została w budżecie gminy. Ugoda 
poświadczona została notarialnie.  
Pani Błoch omówiła Uchwałę nr XXXI/229/2009, w której określono zasady zawierania na 
kolejny okres umów dzierżaw i najmu zawartych na czas oznaczony do 3 lat. Uchwała 
przekazana została do organu nadzoru oraz opublikowana w Dzienniku Urzędowym. 
Pani Sekretarz powiedziała, że:  
- Uchwałą XXXI/230/2009 postanowiono przejąć na własność Gminy Kleszczewo sieć 
wodociągową na terenie miejscowości Komorniki. Szczegółowe warunki przejęcia określone 
zostały w umowie, która zawarta została pomiędzy Gminą Kleszczewo a Rolniczą 
Spółdzielnią Produkcyjną w Komornikach.  
- Uchwałą nr XXXI/232/2009 dokonano zmiany Statutu Związku Międzygminnego 
„Schronisko dla Zwierząt- SCHRONISKO”. Uchwała przesłana została do Urzędu 
Miejskiego w Kostrzynie, który koordynuje rejestrację związku. 
- Uchwałą nr XXXII/234/2009 dokonano zmiany uchwały w sprawie ustalenia składów 
osobowych stałych komisji Rady Gminy. Zmiana dotyczyła składu Komisji Oświaty i 
Kultury.  
- Uchwałą nr XXXII/236/2009 dokonano zmiany uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu 
Odnowy Miejscowości Gowarzewo” w części dotyczącej opisu planowanych zadań 
inwestycyjnych, w celu uzupełnienia wniosku składanego o dofinansowanie ze środków 
unijnych. Uchwała przekazana została do organu nadzoru oraz Urzędu Marszałkowskiego 
Województwa Wielkopolskiego. 
- Uchwałą nr XXXIII/237/2009 dokonano zmiany uchwały w sprawie przyjęcia statutu 
związku międzygminnego pod nazwą „ Gospodarka Odpadami Aglomeracji Poznańskiej". 
Uchwała przekazana została do Urzędu Miasta Poznania, który koordynuje sprawy rejestracji 
związku. 
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- Uchwałą nr XXXIII/238/2009 dokonano zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Statutu 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Kleszczewie.  
- Uchwałą nr XXXIII/239/2009 zatwierdzono sprawozdanie finansowe gminnej instytucji 
kultury za rok 2008. Uchwała przekazana została Dyrektorowi GOKiS. Pani Przewodnicząca 
zapytała o przyczyny zwolnienia z pracy Pani Agnieszki Kordackiej. Pani Sekretarz 
odpowiedziała, że została zawarta pomiędzy P. Kordacką a Gminą umowa na zasadzie 
porozumienia stron. 
- Uchwałą nr XXXIII/240/2009 uchwalono plan pracy Rady Gminy na II półrocze 2009r. 
Następnie Pani Skarbnik powiedziała, że  Uchwałą Nr XXXIII/241/2009 udzielono pomocy 
finansowej dla Miasta Poznania z przeznaczeniem dla Komendy Miejskiej Państwowej Straży 
Pożarnej w Poznaniu na realizację zadania „Utworzenie i wdrożenie cyfrowego systemu 
dyspozytorskiego służącego do optymalizacji sieci łączności bezprzewodowej oraz 
dysponowania jednostek Ochotniczej Straży Pożarnej z terenu Powiatu Poznańskiego". 
Uchwała przekazana została do realizacji do: Urzędu Miasta Poznania i Komendy Miejskiej 
Państwowej Straży Pożarnej. Pani Sznajder zapytała, od kiedy te zadania będą obowiązywały. 
Pani Skarbnik odpowiedziała, ze nie otrzymała w tej sprawie informacji od przedstawicieli 
Straży Pożarnej. Pani Skarbnik dodała, że na mocy tej uchwały zostało zawarte porozumienie 
do 5.10.2009 i jak każda dotacja musi być rozliczona do końca roku.  
Pani Błoch powiedziała, że Uchwałą nr XXXIV/243/2009 wyrażono zgodę na nabycie na 
własność Gminy Kleszczewo nieruchomości położonych w miejscowości Kleszczewo. 
Dotyczy dwóch działek przeznaczonych na drogi. Jedna działka jest zatwierdzona aktem 
notarialnym, natomiast druga w przygotowaniu u notariusza. Pani Przewodnicząca zapytała 
czy z racji korzystania z usług  tego samego notariusza gmina otrzymuje dodatkowe upusty. 
Pani Błoch odpowiedziała twierdząco. 
Pani Skarbnik oznajmiła, że Uchwałą Nr XXXIV/244/2009 udzielono pomocy finansowej 
Gminie Bystrzyca Kłodzka. Podpisana została umowa 13.08.2009 oraz przekazane zostały 
środki finansowe z przeznaczeniem na pomoc rzeczową o charakterze edukacyjnym dla dzieci 
z rodzin, które ucierpiały wskutek powodzi. Natomiast Uchwałą Nr XXXIV/245/2009 
ustalono w nowych wysokościach ekwiwalent pieniężny dla członków Ochotniczych Straży 
Pożarnych za udział w działaniach ratowniczych oraz w szkoleniach. Pani Skarbnik dodała, 
że stawka wypłacana jest kwartalnie. 
Pani Sekretarz poinformowała, że Uchwałą nr XXXV/247/2009 określono wymagania jakie 
powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na świadczenie usług 
w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych 
i transportu nieczystości płynnych. Uchwała opublikowana została w Dzienniku Urzędowym. 
W dalszej kolejności Pani Błoch przedstawiła Członkom Komisji realizację następujących 
Uchwał o numerach: 
- XXXV/248/2009 wyrażono zgodę na nabycie na własność Gminy Kleszczewo 
nieruchomości gruntowych położonych w miejscowości Tulce. Obecnie przygotowywana jest 
dokumentacja do zawarcia aktu notarialnego. 
- XXXV/249/2009 wyrażono zgodę na sprzedaż nieruchomości w Komornikach na rzecz 
użytkownika wieczystego. Sporządzona została wycena. Sprawa w toku. 
Pani Skarbnik powiedziała, że Uchwałą XXXV/250/2009 dokonano zwiększenia środków 
finansowych na fundusz sołecki w 2010r. dla 3 sołectw. Informacja o zwiększeniu środków 
przekazana została sołectwom Gowarzewo, Śródka i Tulce, w celu przygotowania planów 
finansowych na 2010r. Pani Skarbnik na pytanie Pani Sznajder o plany finansowe i ich 
przebieg odpowiedziała, że sołtysi wymienionych sołectw złożyli plany finansowe, a zadania 
ujęte zostały w budżecie. Następnie Uchwałą nr XXXV/251/2009 dokonano zmiany uchwały 
w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. Uchwała przekazana została do 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu, a pozostałe uchwały do Wydziału Nadzoru 
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Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu, w celu oceny zgodności z prawem. 
Pani skarbnik dodała, ze została wybrana oferta banku BGK oraz, że po okresie 10 dni jeśli 
nie będzie żadnych zastrzeżeń ze strony Banku dojdzie do podpisania umowy. Pani Sznajder 
zapytała o warunki kredytu. Pani Skarbnik odpowiedziała, że umowa zawarta jest na okres 15 
lat, 1 rok karencji,  marża Banku - 1,28% , część środków jest z BGK, a część z EBK. 
Pani Błoch omówiła kolejne uchwały o nr: 
- XXXVII/255/2009 wyrażono zgodę na nabycie na własność Gminy Kleszczewo 
nieruchomości gruntowych w miejscowości Kleszczewo i Krzyżowniki, stanowiących drogi 
dojazdowe. Obecnie trwa wycena. 
- XXXVII/256/2009  wyrażono zgodę na zbycie w drodze bezprzetargowej 4 
niezabudowanych działek gruntu położonych w miejscowości Tulce. Trwają czynności 
związane z zawarciem aktu notarialnego – zlecona została wycena nieruchomości, po czym 
wykaz nieruchomości wywieszony zostanie do publicznej wiadomości na okres 8 tygodni. 
Na koniec Pani Sekretarz poinformowała, że: Uchwałą Nr XXXVII/258/2009 ustalono od 
dnia 01 września 2009  nowe stawki wynagrodzenia dla Wójta Gminy. Natomiast Uchwały o 
numerach: XXXVIII/259/2009, XXXVIII/260/2009, XXXVIII/261/2009, 
XXXVIII/262/2009, XXXVIII/263/2009 są uchwałami nowymi i zostały przesłane w celu 
zatwierdzenia do właściwych organów nadzoru oraz przekazane do publikacji w Dzienniku 
Urzędowym Woj. Wielk. 
 
Następnie członkowie Komisji ustalili terminy oraz porządek posiedzenia kolejnych 
posiedzeń Komisji Rewizyjnej i tak.: 
- 05.01.2010r. – uchwalenie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2010 rok oraz sprawozdanie 
z planu pracy Komisji Rewizyjnej za 2009 rok 
- 29.01.2010r. – kontrola ( szczegóły dotyczące kontroli zostaną omówione na posiedzeniu 
Komisji w dniu 05 stycznia) 
 
Przewodnicząca Komisji poprosiła Panią Skarbnik o przedstawienie ostatniej wersji zmian w 
budżecie, natomiast Pani Sznajder poprosiła dodatkowo o porównanie budżetu między 
paragrafami. 
Pani Skarbnik omówiła różnicę między budżetami z podziałem na dochody i wydatki na dzień 
01.01.2009, a wprowadzonymi zmianami do budżetu według stanu na 25.11.2009. 
1) Dochody: 
Dział 010 rozdział 01095 – zwrot podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego 
wykorzystywanego do produkcji rolnej  
Dział 600 paragraf 0960 – wprowadzenie nowego paragrafu: Otrzymane spadki, zapisy i 
darowizny w postaci pieniężnej 
Dział 600 paragraf 6260 – wprowadzenie nowego paragrafu: Dotacje otrzymane z funduszy 
celowych na finansowanie lub dofinansowanie kosztów realizacji inwestycji i zakupów 
inwestycyjnych jednostek sektora finansów publicznych 
Dział 700 paragraf 0770 – zmniejszona kwota dochodów 
Dział 751 rozdział 75109 – wprowadzenie nowego paragrafu: Wybory do rad gmin, rad 
powiatów i sejmików województw, wybory wójtów, burmistrzów i prezydentów miast oraz 
referenda gminne, powiatowe i wojewódzkie. 
Dział 751 rozdział 75113 – wprowadzenie nowego  paragrafu: Wybory do parlamentu 
Europejskiego 
Dział 756 rozdział 75615 paragrafy 0310, 0320, 0330 – zmiana podatku w niewielkich 
kwotach 
Dział 756 rozdział 75616 paragrafy 0310, 0320, 0340 - zmiana podatku w niewielkich 
kwotach 
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Dział 756 rozdział 75618 paragraf 0410  - różnica w kwotach dochodu  
Dział 758 paragraf 2920 - zmiana subwencji po przyjęciu ustawy budżetowej 
Dział 758 paragraf 0920 – wzrost dochodu 
Dział 801 paragraf 0970 – wzrosty z tytułu odszkodowań  
Dział 801 paragraf 2030 – wprowadzenie nowego paragrafu: Dotacje docelowe otrzymane z 
budżetu państwa na realizację własnych zadań bieżących gmin (związków gmin)  
Dział 801 rozdział 80104 paragraf 2310 – wzrost dochodu z innych gmin za dzieci 
uczęszczające do Gminy Kleszczewo 
Dział 851 paragraf 0690 – wprowadzenie nowego paragrafu: Wpływy z różnych opłat – 
dotyczy wpłaty rodziców za udział dzieci w Akcji Lato 
Dział 852 – zmiana dotacji w ciągu roku 
Dział 853 – zmiana dotacji w ciągu roku 
Dział 854 – zmiana dotacji w ciągu roku 
Dział 900paragraf 2440 – wprowadzenie nowego paragrafu  - dotyczy nasadzenia drzew  
Dział 900 paragraf 0690  - wzrost dochodu 
Dział 900 paragraf 0920 – wzrost opłaty za energię i za gaz 
Dział 926  - przyznana dotacja na „Orliki” w ciągu roku 
Członkowie Komisji nie wnieśli uwag na temat dochodów. 
2)Wydatki: 
Dział 010 Paragraf 4600 – wprowadzenie nowego paragrafu: Kary i odszkodowania 
wypłacane na rzecz osób prawnych i innych jednostek organizacyjnych 
Dział 010 Paragraf 6050 – zmniejszona kwota na kanalizację 
Dział 010 Paragraf 6060 wprowadzenie nowego paragrafu: wydatki na zakupy inwestycyjne 
jednostek budżetowych 
Rozdział 01095 – wprowadzenie nowego rozdziału na zwrot paliwa rolniczego 
Dział 600 paragraf 2310 - wprowadzenie nowego paragrafu: Dotacje celowe przekazane 
gminie na zadania bieżące realizowane na podstawie porozumień (umów) między 
jednostkami samorządu terytorialnego – Dotyczy przewozu autobusowego ze Swarzędza do 
Tulec 
Dział 630 paragraf 4300 - zwiększono środki samorządu wsi 
Dział 710 paragraf 6050 i 6059  - zagospodarowanie terenu w Gowarzewie. Zwiększono o 
kwotę z 200 tys. zł na 500 tys. zł 
Pani Sznajder stwierdziła, że powyższe zadanie widnieje w budżecie jako wydatek oraz jako 
całość zadania. Pani Skarbnik powiedziała, że wydatki regulowane są przychodami wcześniej 
finansowane oraz, że jest możliwość ubiegania się z BGK o wcześniejsze finansowanie. Po 
stronie dochodów widnieje dotacja po stronie wydatków spłata kredytu. Zatem środki unijne 
pozwolą na spłatę kredytu 
Dział 751 rozdział 75113 zwiększono wydatki na wybory do Parlamentu Europejskiego i 
uzupełniono do Rady Gminy 
Dział 754 paragraf 6230 – zakup wozu strażackiego -  zwiększenie wydatków o 20 tys. zł 
Dział 757 paragraf 8010 – dotyczy rozliczenia z bankami związane z obsługą długu 
publicznego –wydatki  na prowizję od kredytu 
Dział 801 paragraf 2590 – zwiększono wydatki po otrzymaniu metryczki oświatowej 
Dział 801 rozdział 80104 paragraf 2310 – zwiększenie wydatków za dzieci przedszkolne 
uczęszczające do innych gmin. 
Dział 801 rozdział 80104 paragraf 2540 – zwiększenie dotacji do przedszkola „Bajkowa 
Kraina” 
Dział 801 rozdział 80105 paragraf 2310 - od stycznia 2009 do września 2009 Gmina nie 
płaciła dotacji 
Dział 801 rozdział 80113 – dowożenie uczniów do szkół - bez zmian 
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Pani Sznajder zapytała o powód braku zmian w stosunku do ubiegłego roku. Pani Skarbnik 
odpowiedziała, że dzieci dowożone są do szkół na terenie gminy przez Zakład Komunalny i 
ustalone jest to na podstawie ilości dzieci z września i ta kwota jest niezmienna Dodatkowo 
Pan Andrzej Czochralski dowozi dzieci do szkół specjalnych. Plan jest wystarczający i nie 
musiał być zmieniany. 
Dział 801 rozdział 80195 paragraf 4270 – przeniesiono 83 tys. zł  na remont ZS w 
Kleszczewie 
Dział 852 – dotyczy całego działu – zmiana wysokości dotacji w ciągu roku 
Dział 854 rozdział 85415 – zwiększenie wydatków dotacji z tytułu uzyskanych dotacji 
Dział 900 rozdział 90017 paragraf 2650  - zwiększenie dotacji 
Dział 900 rozdział 90017 paragraf 6210 – zwiększone środki na inwestycje ZK. 
Dział 900 rozdział 90095 paragraf 4270 – zwiększone środki na remont zagospodarowania 
terenu przy Ośrodku Zdrowia w Nagradowicach 
Dział 926 paragraf 2670 zwiększono środki na budowę „Orlików” w Kleszczewie i Tulcach  
Przewodnicząca zwróciła się do Członków Komisji z zapytaniem czy wnoszą jakieś uwagi i 
zastrzeżenia do realizacji uchwał podjętych przez Radę Gminy. Członkowie Komisji  nie 
wnieśli zastrzeżeń  poza indywidualnymi  pytaniami i uwagami Pani Sznajder, które nie 
stanowią wniosku całej komisji. Pani Przewodnicząca zamknęła posiedzenie Komisji o godz. 
13.25. 
 

Protokołowała: 

Małgorzata Smytry 
 

Komisja Rewizyjna w składzie: 
 

Przewodnicząca Komisji:             Halina Michalak-Szczepaniak        ........................ 
 

Z-ca Przewodniczącego:  Elżbieta Sznajder            ........................ 
 

Członkowie:               Krystyna Kotecka           ........................ 
       

Tadeusz  Lammel           ........................ 
      

 


